
خبر کوتاهاخبار
در دیدار رئیس صدا و سیما با فرمانده ناجا بررسی شد؛

لزوم ارتقاء آموزش همگانی و هوشیار سازی مردم در پیشگیری از آسیب ها

مدیرکل دفتر حفاظت و مدیریت شکار و صید سازمان حفاظت محیط زیست

رشد چشمگیر جمعیت حیات وحش در محدوده قرق های اختصاصی

معاون شورای عالی وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد:

تحمیل نیرو به وزارت آموزش و پرورش

ناجا  فرمانده  با  و سیما  رئیس صدا  دیدار  در 
بر افزایش تعامل پلیس و صدا و سیما در راستای 
در  مردم  سازی  هوشیار  و  همگانی  آموزش  ارتقاء 
حسین  شد.سردار  تاکید  ها  آسیب  از  پیشگیری 
اشتری در دیدار با علی عسگری  رئیس سازمان صدا 
وسیما گفت: لازم می دانم از ریاست سازمان صدا 
و سیما جناب آقای علی عسگری  و همکارانشان به 
دلیل تعامل و همکاری مطلوب تشکر کنم چراکه 
مطلوب  های  اخیر شاهد همکاری  های  طی سال 
صدا و سیما با نیروی انتظامی هستیم.وی با اشاره 
انتظامی،  نیروی  های  ماموریت  تعدد  و  تنوع  به 
ماموریت  امنیت،  و  نظم  توسعه  و  تامین  افزود: 
پیشبرد  راستای  در  و  است  ناجا  ذاتی  و  مستقیم 
انتظامی  حوزه  در  عمومی  آگاهی  ارتقاء  و  اهداف 
و جرایم نیازمند همکاری رسانه پر مخاطبی چون 
انتظامی  نیروی  .فرمانده  هستیم  سیما  و  صدا 
با  فیلم  یک  نمایش  مواقع  از  بسیاری  داد:  ادامه 
محوریت چگونگی شکل گیری جرایم و شگردهای 
شگرفی  تاثیر  مردم  آگاهی  ارتقاء  در  کلاهبرداری 
دارد و این روند موجب پیشگیری از وقوع حوادث 
نیروی  کرد:  مطرح  اشتری  شود.سردار  می  ناگوار 
ها  تا شهرها و جاده  نقطه صفر مرزی  از  انتظامی 
انتظامی به مردم عزیز است  ارائه خدمات  مشغول 
که این مهم را افتخاری بس بزرگ می دانیم.عالی 
ترین مقام انتظامی کشور با اشاره به وجود برخی 
ناامنی ها در منطقه، ادامه داد: امروز امنیت مطلوب 
کشور را پس از لطف الهی مرهون هدایت های مقام 

معظم رهبری، هوشیاری نیروهای نظامی، انتظامی 
و امنیتی و انسجام ملی هستیم؛ تامین امنیت در 
قوا  کل  فرمانده  فرمایشات  و  قانون  مطابق  کشور 
خامنه  امام  الله  آیت  حضرت  رهبری  معظم  مقام 
ای عزیز ) مدظله العالی ( بر عهده نیروی انتظامی 
است و لازم است برای تقویت و توسعه امنیت همه 

دستگاه ها پشتیبان نیروهای مسلح باشند .
کرد:  عنوان  انتظامی  نیروی  فرمانده 
اقبال  پلیس  به  نسبت  هم  مردم  خوشبختانه 
خوبی  و  مطلوب  اعتماد  و  دهند  می  نشان  خوبی 
های  نظرسنجی  مطابق  دارند؛  انتظامی  نیروی  به 

صورت گرفته اعتماد مردم به نیروی انتظامی رشد 
داشته، به طوری که امروز در میان دستگاه ها حائز 
در  و  است  عمومی  اعتماد  منظر کسب  از   ۴ رتبه 
بخشیم. ارتقاء  را  اعتماد  حسن  این  هستیم  صدد 
سردار اشتری تاکید کرد: بی شک همکاری رسانه 
اعتماد  بهبود  و  رشد  در  ملی  رسانه  خصوصا  ها 
اینکه  بیان  با  است.وی  گذار  تاثیر  پلیس  به  مردم 
 : کرد  بیان  است،  مداری   اخلاق  پلیس   رویکرد 
همواره سعی می کنیم مطابق فرمایش مقام معظم 
باشیم،   “ یار مهربان گونه   “ با مردم عزیز  رهبری 
اقتدار  با  نیز  شکنان  هنجار  و  شکنان  قانون  با  اما 

و  بدانند   مردم  که  طوری  به  کنیم   می  برخورد 
آنها  برای  امنی  مأمن  پلیس  که  کنند  احساس 
هستیم.این مقام عالی انتظامی با اشاره به رویکرد  
جامعه محوری  پلیس، عنوان کرد: پیشگیری را بر 
اقدامات انتظامی مقدم می دانیم و همواره در صدد 
انجام اقدامات پیش دستانه هستیم.وی در ادامه با 
اشاره به طیف مخاطبان صدا وسیما و جایگاه رسانه 
و  اخبار  انعکاس  در  ملی  رسانه   : کرد  عنوان  ملی 
ایفا  موثری  نقش  بسیار  تواند  می  پلیسی  اطلاعت 
کند و ما همواره خواهان تقویت تعامل پلیس و صدا 
به مردم هستیم  بیشتر  وسیما در راستای خدمت 
هفته  بودن  پیش  در  به  اشاره  با  اشتری  .سردار 
افزایش همکاری  ادامه داد: امید است شاهد  ناجا، 
باشیم. سیما  و  صدا  و  انتظامی  نیروی  تعاملات  و 
و  پلیس  بین  و مشارکت  بیشترین همکاری  امروز 
سازمان  رئیس  عسگری  علی  استدکتر  ملی  رسانه 
صدا و سیما نیز اظهار کرد: امروز بیشترین همکاری 
و مشارکت بین پلیس و رسانه ملی وجود دارد.وی 
بر ضرروت تشکیل کمیته مشترک در حوزه صدا 
ساماندهی  و  ترافیک  فرهنگ  ارتقاء  برای  سیما  و 
با تولید آثار  باید  موتورسواران تأکید کرد و گفت: 
نمایشی آثار زیانبار اعتیاد و مواد مخدر را به جامعه 
در  نیز  سیما  معاون  میرباقری  کنیم.دکتر  معرفی 
این دیدار بر ضرورت ساخت سریال های پلیسی در 
تمامی فصول تأکید کرد و گفت: تولید برنامه هایی 
از جنس مستند  بیراهه کارکرد موثری در هشدار و 

پیشگیری از جرم دارد.

مدیرکل دفتر حفاظت و مدیریت شکار و صید 
سرشماری  گفت:  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
ها حاکی از رشد قابل توجه جمعیت حیات وحش 
های  برنامه  موفقیت  واقع  در  و  مناطق  این  در 
است.علی  داران  قرق  توسط  شده  اجرا  حفاظتی 
شکار  مدیریت  و  حفاظت  دفتر  مدیرکل  تیموری 
بیان  با  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  صید  و 
اینکه در اختیار قرار دادن قرق های اختصاصی به 
گیری  بهره  الگوهای  ترین  شاخص  از  یکی  عنوان 
از ظرفیت های غیر دولتی در حوزه محیط زیست 
طبیعی و بطور مشخص، حفاظت از حیات وحش 
مطرح است، گفت: به همین دلیل اجرای قرق های 
اختصاصی در ایران پس از طی روند بررسی های 
تخصصی، کارشناسی، حقوقی و اداری، اخذ تاییدیه 
تصویب  همچنین  و  ذیربط  مراجع  از  قانونی  های 
به  زیست،  عالی حفاظت محیط  در شورای  نهایی 
شد.تیموری  آغاز   ۱۳۹۵ سال  از  رسمی  صورت 
مجوز   ۱۳۹۵ سال  در  بار  نخستین  برای  افزود: 
در  اختصاصی  قرق  سه  ساله  پنج  فعالیت  رسمی 
و  حقیقی  اشخاص  به  کرمان  و  یزد  های  استان 

حقوقی واگذار شد.
و  شکار  مدیریت  و  حفاظت  دفتر  مدیرکل 
داد:  ادامه  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  صید 
مجوز  صدور  برای  نیز   ۱۳۹۶ سال  در  آن  از  پس 
فعالیت دو قرق اختصاصی دیگر در استان های یزد 
پی  در  که  گرفت  هایی صورت  پیگیری  و سمنان 
آن مجوز قرق یزد صادر شد و مجوز قرق سمنان 
است. واگذاری  نهایی  مراحل  طی  حال  در  نیز 
برای  گرفته  صورت  های  اقدام  خصوص  در  وی 
اظهار  شکل گیری قرق های اختصاصی در کشور 
مشارکت  با  تخصصی  های  نشست  برگزاری  کرد: 
سازمان  کارشناسان  دانشگاه،  اساتید  متخصصان، 
قرق  ایجاد  متقاضیان  اداری،  و سایر دستگاه های 
حیات  از  حفاظت  به  علاقمندان  و  اختصاصی 
با  متعدد  اداری  و  فنی  جلسات  برگزاری  وحش، 
ها،  جنگل  سازمان  بویژه  مسئول  های  دستگاه 
مراتع و آبخیزداری و شورای عالی جنگل، برگزاری 
کارگاه های آموزشی با استفاده از اساتید داخلی و 
خارجی، اجرای برنامه های آموزشی برای مدیران 
سرشماری  ها،  بان  قرق  و  اختصاصی  های  قرق 
محدوده  در  وحش  حیات  مند  ضابطه  و  منظم 
اقدام  از  برخی  تصویب شده  اختصاصی  های  قرق 
مقام  است.این  زمینه  این  در  گرفته  صورت  های 
مسئول ادامه داد: تنظیم و ابلاغ دستورالعمل نحوه 
کمیته  اندازی  راه  اختصاصی،  های  قرق  واگذاری 
نمایندگان  مشارکت  با  اختصاصی  های  قرق  فنی 
حوزه های تخصصی ذیربط بر اساس ضوابط مندرج 
ابلاغ  و  جلسات  برگزاری  ابلاغی،  دستورالعمل  در 
تصمیم های اتخاذ شده به استان ها، تعیین سهمیه 
های شکار در قرق های اختصاصی در سال ۹۵ پس 

کمیته  در  کارشناسی  جانبه  همه  های  بررسی  از 
و  کرمان  و  یزد  های  استان  به  آن  ابلاغ  و  مذکور 
سه  در  شکار  برنامه  حاشیه  بدون  و  موفق  اجرای 
قرق اختصاصی طی همان سال نیز در همین راستا 
صورت پذیرفت.به گفته تیموری، ابلاغ لزوم تشکیل 
استان  در  اختصاصی  های  قرق  بر  نظارت  کمیته 
استان،  کل  اداره  به  اختصاصی  قرق  دارای  های 
تهیه شرح خدمات نحوه تهیه طرح های توجیهی و 
حفاظتی درخواست قرق اختصاصی، تعیین و ابلاغ 
و  شرایط  که  ممنوع  شکار  مناطق  تبدیل  راهبرد 
دارا  را  چهارگانه  مناطق  به  سطح  ارتقای  قابلیت 
استفاده  هدف  با  اختصاصی  های  قرق  به  نیستند 
حفاظت  امر  توسعه  در  غیردولتی  های  ظرفیت  از 
از حیات وحش و سوق دادن امکانات حفاظتی در 
استان ها از اینگونه مناطق به مناطق چهارگانه تحت 
مدیریت برخی دیگر از مهم ترین اقدامات صورت 
حفاظت  دفتر  است.مدیرکل  حوزه  این  در  گرفته 
محیط  حفاظت  سازمان  صید  و  شکار  مدیریت  و 
زیست اشاره ای هم به مهم ترین ویژگی های قرق 
های اختصاصی دارای پروانه فعالیت در سال های 
۹۵ و ۹۶ داشت و افزود: فعالیت داوطلبانه حفاظتی 
در محدوده این قرق ها از چند سال پیش توسط 
الگوهایی  از  استفاده  با  و  بود  آغاز شده  متقاضیان 
همچون همیاری محیط زیست؛ شناسایی متخلفان 
و اطلاع رسانی تخلفات به ماموران اجرایی سازمان 

صورت می گرفت.
وی ادامه داد: بازسازی و مرمت منابع آبی و 
آبشخورها، ساخت و کارگذاری منبع آب و آبرسانی 
به آن ها با نظارت اداره کل محیط زیست استان، 
مشارکت و همکاری در اقداماتی از جمله خریداری 
نیروهای  بکارگیری  ای،  تله  های  دوربین  نصب  و 
برگزاری گشت های مستمر در مناطق،  اجرایی و 
حیات  های  سرشماری  در  مشارکت  و  همکاری 
وحش محدوده های مورد نظر از دیگر ویژگی های 
مناطق معرفی شده به عنوان قرق اختصاصی است 
گزارش  گواهی  به  و  ها  اقدام  همین  دلیل  به  که 
رشد  کرمان،  و  یزد  های  استان  کل  ادارات  های 
مناطق  این  در  وحش  حیات  جمعیت  چشمگیر 
نسبت به سنوات قبل را به دنبال داشت.این مقام 
مسئول در خصوص متقاضیان مدیریت قرق های 
گذاران  و سرمایه  متقضیان  این  اختصاصی، گفت: 
اغلب از اهالی بومی منطقه و علاقمندان به محیط 
زیست و حیات وحش هستند.  تیموری خاطرنشان 
از یکسو موجب همراهی و همکاری  امر  این  کرد: 
جوامع بومی و محلی منطقه در مسیر حفاظت از 
شد  اختصاصی  قرق  گیری  شکل  و  وحش  حیات 
قابل ملاحظه  تعداد  تا  باعث شد  دیگر  از سوی  و 
وحش  حیات  از  حفاظت  امر  به  شکارچیان  از  ای 
در  حفاظتی  های  برنامه  اجرای  در  همکاری  و 
و  بصورت خودجوش  و  آورند  روی  ها  این محدوه 

خود  سنتی  و  بومی  دانش  و  تجربیات  داوطلبانه، 
حمایت  و  حفاظت  سمت  به  رویه  بی  شکار  از  را 
از حیات وحش سوق دهند.به گفته مدیرکل دفتر 
حفاظت و مدیریت شکار و صید سازمان حفاظت 
محیط زیست، شاخص ترین مصداق این امر را می 
کرد  مشاهده  رفسنجان  منصورآباد  قرق  در  توان 
که بیش از ۱۵۰ شکارچی بومی منطقه با تشکیل 
گروهی به نامه گروه دوستداران طبیعت رفسنجان 
این گروه به ۴۰۰ نفر، شکار در  افزایش اعضای  و 
با اجرای برنامه  محدوده مذکور را کنار گذاشته و 
های حفاظتی زمینه رشد چشمگیر و احیای مجدد 
جمعیت قوچ و میش در منطقه منصورآباد را فراهم 
بان  قرق  یا  اجرایی  نیروهای  افزود:  ساختند.  وی 
هایی که در این قرق ها به کار گرفته شدند همگی 
از جوانان و علاقمندان بومی منطقه هستند که این 
محروم  جوامع  برای  اقتصادی  منافع  بر  علاوه  امر 
برنامه های  اجرای  برای موفقیت  منطقه، ضمانتی 
حفاظتی در محدوده قرق های اختصاصی است.این 
صورت  های  سرشماری  کرد:  اظهار  مسئول  مقام 
گرفته به ویژه سرشماری های رسمی که با نظارت 
و  سازمان حفاظت محیط زیست در سال گذشته 
سالجاری در قرق های اختصاصی انجام شد، حاکی 
این  در  وحش  حیات  جمعیت  توجه  قابل  رشد  از 
حفاظتی  های  برنامه  موفقیت  واقع  در  و  مناطق 
ادامه  است.تیموری  داران  قرق  توسط  شده  اجرا 
داد: تحلیل نتایج سرشماری سال ۹۶ در قرق های 
اختصاصی علی آباد چهل گزی مهریز و منصورآباد 
و  حضور  با  و  اخیر  روزهای  طی  که  رفسنجان 
و  حفاظت  کل  اداره  نمایندگان  مستقیم  نظارت 
با  آن  مقایسه  و  برگزار شد  و صید  مدیریت شکار 
نتایج سرشماری سال ۹۵ بیانگر رشد بیش از ۲۵ 
درصدی جمعیت گونه های کل، بز، قوچ و میش در 
این قرق ها در شش ماهه نخست سال ۹۶ نسبت 

به سال ۹۵ است.
و  شکار  مدیریت  و  حفاظت  دفتر  مدیرکل 
یادآوری  با  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  صید 
خشکسالی  و  بارندگی  کاهش  که  موضوع  این 
مشهود از مهم ترین عوامل اثرگذار بر رشد جمعیت 
چنین  در  کرد:  خاطرنشان  است،  وحش  حیات 
دو  اهمیتی  از  ها  گونه  جمعیت  افزایش  شرایطی 
چندان برخوردار است.وی گفت: در کنار قرق های 
اختصاصی، یکی دیگر از راهبردها و استراتژی های 
اداره  کار  دستور  در  که  وحش  حیات  از  حمایت 
گرفت،  قرار  و صید  مدیریت شکار  و  کل حفاظت 
بهره برداری پایدار، توسعه مشاغل سبز و کمک به 
توسعه اقتصادی و اجتماعی جوامع بومی و محلی 

از طریق طرح های تکثیر و پرورش است.
این مقام مسئول ادامه داد: متقاضیان در قالب 
این طرح، گونه های قابل شکار و صید را در شرایط 
با  تا علاقمندان  محصور و قابل کنترل تکثیرکرده 

اساس  بر  ها  آن  شکار  به  نسبت  هزینه،  پرداخت 
محیط  اداره کل  هماهنگی  و  گونه  میزان ظرفیت 
زیست استان ها اقدام کنند.کرمان میزبان نخستین 
پرورش  و  تکثیر  مرکز  از  پایدار  بردار  بهره  مرکز 
خاطرنشان  کشورتیموری  در  چهارپا  های  گونه 
به  پرورش که منجر  و  تکثیر  کرد: نخستین مرکز 
شکار گونه های چهارپا در کشور می شود و سرمایه 
آن توسط بخش خصوصی تامین شده است، سال 
با صدور  ۱۳۹۵ در منطقه سیرجان استان کرمان 

مجوز شکار فعالیت رسمی خود را آغاز کرد.
مدیرکل دفتر حفاظت و مدیریت شکار و صید 
نقش  به  ای  اشاره  زیست  سازمان حفاظت محیط 
و  اشتغال  برای  سازی  زمینه  در  مراکز  گونه  این 
توانمندسازی جوامع محروم منطقه در کنار ایجاد 
به  افزود:  و  داشت  شکار  برای  جدید  های  فرصت 
همین دلیل بخشی از فشار شکار از دوش مناطق 
و زیستگاه های طبیعی برداشته و امکان بیشتری 
این  در  وحش  حیات  از  حفاظت  و  حمایت  برای 

زیستگاه ها فراهم می شود.
اداره  فوق،  توضیحات  به  توجه  با  گفت:  وی 
کل حفاظت و مدیریت شکار و صید راهکار توسعه 
قرق های اختصاصی و همچنین طرح های تکثیر 
و پرورش همراه با بهره برداری پایدار از این گونه 
ها را با قوت پیگیری می کند و از همه علاقمندان 
و جاذبه های طبیعی دعوت می  به حیات وحش 
نماید تا در این زمینه سرمایه گذاری کنند.این مقام 
هایی  فعالیت  شکار،  بر  علاوه  کرد:  تاکید  مسئول 
همچون طبیت گردی و گردشگری پایدار از دیگر 
جاذبه هایی است که می تواند مورد توجه مدیران 
دفتر  گیرد.مدیرکل  قرار  اختصاصی  های  قرق 
حفاظت و مدیریت شکار و صید سازمان حفاظت 
از  یکسال  از  کمتر  چه  اگر  افزود:  زیست  محیط 
مراکز  و  اختصاصی  های  قرق  رسمی  فعالیت  آغاز 
تکثیر و پرورش واجد شرایط در کشور می گذرد 
اما ارزیابی بازخوردهای حاصله نشان می دهد که 
برگشت سرمایه در این حوزه بسیار مطلوب بوده و 
انگیزه اقتصادی لازم برای مشارکت علاقمندان در 

این عرصه وجود دارد.
بازخورد  ترین  مهم  کرد:  خاطرنشان  وی 
توسعه  مراکز،  این  فعالیت  از  حاصل  دستاورد  و 
گونه  جمعیت  افزایش  وحش،  حیات  از  حفاظت 
های جانوری و احیای جمعیت گونه های جانوری 
وحشی در زیستگاه های طبیعی بوده است.به گفته 
در  مجموعه  از ۱۰  بیش  در حال حاضر  تیموری، 
مشخص  با  تا  دارند  آمادگی  مختلف  های  استان 
حفاظت  سازمان  توسط  ها  آن  محدوده  شدن 
محیط زیست، همچنین انجام هماهنگی های لازم 
با سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری و سپس 
عنوان  به  زیست  محیط  عالی  شورای  مصوبه  اخذ 

قرق های اختصاصی فعالیت خود را آغاز کنند.  

معاون شورای عالی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه برخی 
می  تحمیل  نیرو  استخدام،  برای  خانه  وزارت  به  مجلس  نمایندگان 
آموزش جذب وزارت خانه شدند. بدون  نفر  کنند، گفت: ۲۸۰ هزار 

احمد عابدینی گفت: طی ۱۰ سالِ گذشته ۳۳۰ هزار نیرو از طریق 
اند  شده  پرورش  و  آموزش  وزارت  جذب  مجلس  نمایندگان  برخی 
که حدود ۲۸۰ هزار نفر از این نیروها حتی یک روز هم دوره های 

آموزشی را نگذرانده بودند.
معاون شورای عالی وزارت آموزش و پرورش گفت: این نیروها ۳۰ 
سال به سرنوشت آینده فرزندان کشور حاکم هستند. یعنی آموزشی 
که خود ندارد را می خواهد به دیگران انتقال دهد.وی تصریح کرد: 
وزیر  از   اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  پرسش  دیگر  سوی  از 
نیروهای  سوم  یک  است.  آموزش  پایین  کیفیت  پرورش  و  آموزش 
توانند  می  چگونه  اند  شده  پرورش  و  آموزش  وارد  شرایط  بدون  ما 
اجتماعی  های  درخواست  گفت:  عابدینی  دهند.  افزایش  را  کیفیت 
وزارت  اسلامی،  نمایندگان مجلس شورای  برخی  وارد می شود،  که 
استخدام کند.  را  نیروها  این  تا  ملزم می کنند  را  پرورش  و  آموزش 
در حالی که هیچ وزارت خانه ای را پیدا نخواهیم کرد که نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی برای جذب نیروی آن ورود کند. این موضوع با 
مسئولیت های وزیر، تعارض دارد.معاون دبیرکل شورای عالی آموزش 
و پرورش تصریح کرد: مجلس شورای اسلامی و تمام ارکان نظام باید 
به وزارت آموزش و پرورش کمک کنند و اداره این وزارت خانه تنها 
از عهده یک وزیر بر نمی یاید. باید وزارت آموزش و پرورش تبدیل به 

یک دغدغه ملی شود.وی ادامه داد: نهادهای فرهنگی یکی از رقیب 
های پنهان وزارت آموزش و پرورش هستند. ممکن است یک سریال، 
تمام آموزش های یک معلم را بر باد بدهد.عابدینی گفت: متاسفانه 
این  در  را  خود  نقش  فرهنگی،  انقلاب  عالی  شواری  همانند  نهادی 
زمینه خوب ایفا نمی کند  در حالی که باید سازمان ها و ارگان ها 
را موظف به همراهی با وزارت آموزش و پرورش کند. در سند تحول 
بنیادین یکی از نهادها صدا و سیما است که باید نقش تحولی داشته 
باشد که اینگونه نیست. وی تاکید کرد: در بودجه آموزش و پرورش، 
گرفته  نظر  صدر  پرورش  و  آموزش  وزارت  در  تحول  برای  اعتباری 

نشده است. 
حقوق  برای  درصد   ۹۸ است  شده  گرفته  نظر  در  که  اعتباری 
هزینه می شود. چگونه می توان با دو درصد تحول ایجاد کرد.معاون 
شورای عالی وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: مسیر ورود به 
وزارت آموزش و پرورش، دانشگاه فرهنگیان است. همچنین طبق ماده 
۲۸ دانشگاه فرهنگیان می توان در صورتی نیرو از دانشگاه های دیگر 
ظرفیت  باید  لذا  بگذرانند.  یکساله  مهارتی  دوره  یک  که  کرد  جذب 
شورای  مجلس  داد:  ادامه  وی  دهند.  افزایش  را  فرهنگیان  دانشگاه 
اسلامی باید به وزارت آموزش و پرورش اجازه دهد تا از مسیر علمی 
نیرو جذب کنند. وی افزود: هر کسی می خواهد وارد وزارت آموزش 
و پرورش شود باید دوره مهارتی و علمی را بگذراند. این فرد می تواند 
نیروی حق التدریس، نهضتی و نیروی آزاد باشد. فقط باید دوره های 
علمی و آموزشی وزارت خانه را بگذراند.وی بیان کرد: مجلس از نظر 

وزارت  در  انسانی  نیروی  جذب  های  مصداق  به  ورود  شانیت  بنده 
آموزش و پرورش را ندارد. مجلس باید سیاست ها را تعیین کند در 
صورتی که اینگونه نیست و تعیین می کند اشخاص بدون توجه به 
صلاحیت آنان باید جذب شوند.عابدینی یادآور شد: از یک طرف دست 
و پای وزارت آموزش و پرورش را بسته است. از سوی دیگر به وزارت 
آموزش و پرورش نیرو تحمیل می شود و از طرفی بودجه کافی هم 
در نظر گرفته نمی شود. این تضاد ها موجب ایجاد مشکل برای وزارت 
خانه می شود.عابدینی گفت: پیش بینی کرده اند بیش از ۳۰۰ هزار 
نفر تا ۱۴۰۰ بازنشسته می شوند که این یک بحران است. اگر مجوز 
های  روش  شود  داده  مجلس  و  استخدامی  سازمان  سوی  از  جذب 

مختلف جذب به صورت علمی انجام می شود

برگزاری کنگره بین المللی دانش 
اعتیاد در سالن همایش های رازی 

دانشگاه علوم پزشکی ایران
یازدهمین کنگره بین المللی دانش اعتیاد از 
۲۲ لغایت ۲۴ شهریور ۹۶ به همت دانشگاه علوم 
پزشکی ایران و سازمان بهزیستی، در سالن همایش 
های رازی دانشگاه علوم پزشکی ایران برگزار می 
شود.دکتر محسن روشن پژوه دبیر علمی یازدهمین 
این  محورهای  اعتیاد،  دانش  المللی  بین  کنگره 
کنگره را شامل پیشگیری، درمان و بازتوانی، کاهش 
آسیب )زیانکاهی(، معنویت و کاهش تقاضای مواد، 
مواد،  تقاضای  کاهش  و  اجتماعی  های  حمایت 
اجتماعی، مشارکت و مسئولیت مدنی و  سرمایه 
کاهش تقاضای مواد، قانونگذاری و سیاستگذاری در 
کنترل و کاهش اعتیاد ، منشور حقوق شهروندی و 
کنترل و کاهش اعتیاد، اعلام کرد.وی گفت: آموزش 
در اعتیاد، همه گیر شناسی، آمار و اطلاعات، رسانه 
جامعه  و  توانمندسازی  اعتیاد،  کاهش  کنترل  و 
رفتارهای  سیگار،  الکل،  گان،  بهبودیافته  پذیری 
اینترنت  خوردن،  قماربازی،  جنسی،   ( اعتیادی 
، پیشگیری درمان و کاهش آسیب در  و غیره ( 
تشخیصی  های  ارزیابی  خاص،  هدف  های  گروه 
و  کنترل  مورد  مدیریت  و  اجتماعی  مددکاری   ،
کاهش اعتیاد، روانشناسی و اعتیاد، جامعه شناسی 
و اعتیاد، ژنتیک در اعتیاد، اقتصاد کاهش تقاضای 
مواد، اعتیاد و نوروساینس، ابعاد شناختی اعتیاد، 
و  درمان  معاون  است.  کنگره  محورهای  دیگر  از 
پیشگیری از اعتیاد سازمان بهزیستی درباره جوایز 
کنگره برای مقالات ارسالی، افزود: جمعیت خیریه 
تولد دوباره به منظور تاکید بر اهمیت توجه به بهبود 
شاخص های کیفیت زندگی مصرف کنندگان مواد 
و اعضای خانواده آنان، به عنوان بخشی از راه حل 
کنترل مسئله مواد و کاهش تاثیرات سوء آن بر 
فرد، خانواده و جامعه، از سال ۱۳۹۴ جایزه ویژه ای 
را با عنوان »جایزه کیفیت زندگی« بنیان نهاده که 
هر ساله به سه نفر از پژوهشگران شرکت کننده در 
کنگره بین المللی دانش اعتیاد اعطا خواهد شد.وی 
ادامه داد: این جایزه به مقالات پژوهشی با موضوعات 
اجتماعی و روانشناختی اختصاص می یابد که یافته 
های پژوهشی آنها به نحوی در جهت بهبود کیفیت 
زندگی مصرف کنندگان مواد و یا خانواده های آنان 
راهگشا باشد.روشن پژوه همچنین به جایزه ویژه 
پژوهشگران جوان در حوزه طب اعتیاد اشاره کرد 
و گفت: از امسال دبیرخانه کنگره از خیرین دانش 
دوست برای اختصاص جوایزی با این هدف دعوت 
نموده و خواهد نمود. آقای اسماعیل زمانیان که 
از کار آفرینان و مدیران صنعتی نمونه در کشور 
است، به این دعوت پاسخ گفتند. دبیرخانه کنگره 
پیشنهاد کرد این جایزه با نام ایشان و به صورت 
اعطا  ایزاما«  اعتیاد  با عنوان »جایزه طب  مخفف 
گردد.وی افزود: طبق وقف صورت گرفته از سوی 
زمانیان، این جایزه هر ساله به پژوهشگران جوان 
حوزه طب اعتیاد تقدیم خواهد شد. دبیرخانه کنگره 
ضمن تشکر از ایشان، از دیگر خیرینی که آمادگی 
دارند با اهدافی مشابه جوایزی را برای نیروسازی در 
جبهه علمی مقابله با بیماری اعتیاد تخصیص دهند، 
دعوت به همکاری می نماید.دبیر علمی کنگره ادامه 
داد: سازمان بهزیستی به عنوان پرچم دار عرصه 
راستای  در  و  کشور  اعتیاد  درمان  و  پیشگیری 
مأموریت خویش، پیشگیری از اعتیاد را در اولویت 
برنامه های خویش قرار داده و با درک پیچیدگی 
بر  موجود،  وضعیت  تحلیل  و  اعتیاد  پدیده  های 
نیاز  درکشور  پیشگیری  دانش  که  است  باور  این 
به حمایت دارد و برهمین اساس همواره در جهت 
توسعه فرهنگ پیشگیری، ارتقای دانش و مهارت 
گفت:  است.وی  برداشته  گام  آن  با  مرتبط  های 
سازمان بهزیستی به عنوان یکی از برگزارکنندگان 
کنگره بین المللی دانش اعتیاد، فرصت را مغتنم 
پیشگیری،  فرهنگ  توسعه  راستای  در  و  شمرده 
حمایت از پژوهشگران و تجلیل از صاحبنظران این 
حوزه، هر ساله با اعطای جوایزی ویژه، سعی داشته 
است از این رویداد فرخنده علمی به نحو احسن 

برای توسعه پیشگیری بهره گیرد.

خدمت بیشتر به معلمان و مردم
وزیرآموزش و پرورش با بیان اینکه دفتر وزارتی 
نقش تنظیم مناسبات دربین بخش های مختلف 
آموزش و پرورش را بر عهده دارد، گفت:رویکرد دفتر 
باید خدمت بیشتر به آموزش و پرورش ،  وزارتی 
معلمان و مردم باشد.صبح روز شنبه سید محمد 
کل  مدیران  معارفه  و  تکریم  مراسم  در  بطحایی 
پیشین و فعلی دفتر وزارتی که در ساختمان شهید 
رجایی برگزار شد ، اظهار کرد: واقعه تلخ و تصادف 
دانش آموزان عزیز هرمزگانی که منجر به فوت و 
برای  بزرگی  غم    ، شد  عزیزان  این  مجروح شدن 
خانواده بزرگ تعلیم و تربیت محسوب می شود ، 
امیدوارم درآینده با بررسی و رفع کاستی ها شاهد 
اهمیت  به  اشاره  با  نباشیم.وی  ناگوار  اتفاقات  این 
دفتر وزارتی ، تصریح کرد :  کاردر حوزه دفتروزارتی 
، همراه با ظرایف وحساسیت های زیادی است و به 
گونه ای که این دفتر بیشترین کار را برعهده دارد 
و باید در همه شرایط آرامش را بر دیگر بخش های 
آموزش و پرورش حاکم کند.عضو کابینه تدبیرو امید 
با تاکید بر کار تخصصی و حرفه ای گفت : حتی 
خطاهای کوچکی در این حوزه هم می تواند عواقب 
جبران ناپذیری را به کل آموزش و پرورش وارد کند.
بطحایی دقت و نظم در امور را مهمترین ویژگی 
افراد شاغل دردفتر وزارتی عنوان کرد و ادامه داد 
: در این دفتر مکاتبات فراوانی با نهادهای مختلف 
کشور انجام می شود ، لذا نیروهای این دفتر باید 
امانتداری و وفاداری سازمانی را در سرلوحه اقدامات 
خود قرار دهند تا بتوانند خدمت به مردم و معلمین 
را به نحو موثری انجام دهند.وی خاطر نشان کرد : 
کارشناسان دفتر وزارتی باید نسبت به امورات اداری 
واجرایی آموزش و پرورش مسئولیت مشترک داشته 
باشند و در برابرهراتفاقی ، مسئولانه رفتار کنند که 
تا کنون این شرایط در این حوزه برقرار بوده است.
بطحایی گفت : امیدوارم به برکت این اعیاد مبارک 
بتوانیم ،  با همراهی همه ارکان آموزش و پرورش ، 
خدمتی در خور شأن مردم عزیز و معلمین گرامی 
را انجام دهیم.  گفتنی است: در پایان این مراسم ، 
سید محمد بطحایی وزیرآموزش و پرورش ، حکم 
و  وزیر  عنوان مشاور  به  انتصاب شاپور محمدزاده 

مدیرکل دفتر وزارتی را به وی اعطاء کرد.  

بهره برداری ۳۵ دستگاه اتوبوس برقی 
بازسازی شده همزمان با بازگشایی مدارس

رئیس شرکت واحد اتوبوسرانی گفت: از ۳۵ 
با  همزمان  شده  بازسازی  برقی  اتوبوس  دستگاه 
بازگشایی مدارس بهره برداری خواهد شد.پیمان 
سنندجی با اشاره به برنامه های شرکت اتوبوسرانی 
از  گفت:  جدید  تحصیلی  سال  از  استقبال  برای 
۳۵ دستگاه اتوبوس برقی بازسازی شده همزمان 
با بازگشایی مدارس بهره برداری می شود.وی در 
ادامه با بیان اینکه همزمان با آغاز سال تحصیلی 
جدید برنامه زمان بندی جدیدی با توجه به افزایش 
ارائه  اعزام  و کاهش سرفاصله های  تقاضای سفر 
ناوگان  اشتغال حداکثری  اظهار داشت:  می شود 
عوامل  استقرار  غیرضروری،  های  مرخصی  لغو  و 
نظارتی در مکان های پرمسافر و گلوگاهی شبکه 
از دیگر برنامه های ناوگان اتوبوسرانی برای تردد 
آسانتر دانش آموزان و دانشجویان است.سنندجی با 
اشاره به نظارت از طریق سایت نظارتی تصویری و 
انتقال مشکلات به مسئولان حوزه ترافیک در این 
و مشکلات  ترافیکی  موارد  اعلام  تأکید کرد:  ایام 
راهبردی در سطح شبکه خصوص به مرکز کنترل 
ترافیک از موارد پیش بینی شده برای ایام است.
رئیس شرکت واحد اتوبوسرانی گفت: در این مدت، 
کلیه اتوبوس ها و مینی بوس های تحت پوشش 
)دبستان،  فرهنگی  مراکز  کلیه  و  شده  نظافت 
دبیرستان، دانشگاه، آموزشگاه و ...( به تفکیک تعداد 
مدارس تحت پوشش هر سامانه شناسایی شده تا 
برای  آموزشی  مراکز  مسئولان  با  لازم  هماهنگی 
اعزام اتوبوس همزمان به تعطیلی و ارائه خدمات 
مطلوبتر فراهم شود.وی افزود: همچنین هماهنگی 
های لازم در خصوص فراهم کردن کلیه باجه های 
فروش کارت بلیت انجام شده و مشکلات مربوط 
به مبلمان شهری مرتبط با اتوبوسرانی در پایانه ها 
و ایستگاه ها نیز پیگیری شده است.سنندجی از 
بررسی ایجاد سه خط سرویس مدارس با ناوگان 
مینی بوس در سه شیفت صبح، ظهر و عصر نیز 
خبر داد.سنندجی در ادامه با اشاره به خدمات ارائه 
شده به سرویس مدارس گفت: امسال به ۶۰ مدرسه 
استثنایی سرویس رسانی خواهیم کرد همچنین به 
۱۶۹ موسسه آموزشی و درمانی نیز توسط سامانه 
جانبازان و معلولین نیز سرویس رسانی شده است.
به گفته وی سرویس رسانی به جانبازان و معلولین 
با خودروی »ون« به صورت روزانه و یا از طریق 
های  فعالیت  برای   ۶۳۰۵ پیامکی  درخواست 
انجام شده  اشتغال و سفرهای یک روزه  درمانی، 
انجام  نیز  مراکز خیریه  به  این خدمات  که  است 
اشاره  با  اتوبوسرانی  واحد  می شود.رئیس شرکت 
به آمار عملکرد سامانه جانبازان و معلولین اظهار 
اتوبوسی  خط  مسافر ۲۱  جابجایی  تعداد  داشت: 
برابر ۳۸۴۰۰ نفر که در مهرماه به علت بازگشایی 
مدارس استثنایی افزایش می یابد و همچنین تعداد 
جابجایی ماهانه از طریق خودرو »ون« برابر۱۸ هزار 

مسافر )در مردادماه( است.

توسعه ظرفیت های غیردولتی، اصلی 
ترین مأموریت آموزش وپرورش

وزیر آموزش وپرورش در آیین تکریم ومعارفه 
رؤسای پیشین و فعلی سازمان مدارس غیردولتی و 
توسعه مشارکت های مردمی، گفت: توسعه ظرفیت 
های غیردولتی، اصلی ترین مأموریت این سازمان 
در  بطحایی  سیدمحمد  امروز  ظهر  از  است.پیش 
سابق  رئیس  گرد  مرضیه  معارفه  و  تکریم  آیین 
مشارکت  توسعه  و  غیردولتی  مدارس  سازمان 
جدید  رئیس  وند  زینی  مجتبی  و  مردمی   های 
مندان،  علاقه  مرحوم  ساختمان  در  سازمان  این 
با گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان و رهبر کبیر 
انقلاب و آرزوی سلامتی و توفیق برای رهبر معظم 
انقلاب، اظهار کرد: حادثه اسفناکی که برای دانش 
آموزان هرمزگانی رخ داد، همه را اندوهگین کرد، از 
خداوند منان برای آن عزیزان غفران الهی و برای 
خانواده هایشان صبر جمیل مسئلت دارم و آرزو 
می کنم مصدومان هرچه سریع تر سلامتی خود 
را به دست آورند.وی افزود: شرایط حاکم بر کشور 
به گونه ای است که نه تنها آموزش وپرورش ، بلکه 
اغلب دستگاه های اجرایی کشور برای بقا، نیازمند 
تقویت مشارکت های غیردولتی هستند و باتوجه به 
آنچه تحت عنوان ارتقای کیفیت آموزشی وپرورشی 
در اسناد بالادستی به ویژه سند تحول بنیادین آمده 
است، تحقق آن بدون مشارکت بخش غیردولتی، 
ممکن نمی باشد.وزیر آموزش وپرورش تصریح کرد: 
توسعه و پیشرفت کشور، نیازمند تقویت و توسعه 
بخش خصوصی است و این امر در همه دستگاه ها 
به ویژه آموزش وپرورش امری حیاتی است .وی با 
اشاره به تخصیص منابع مالی برای پرداخت حقوق 
کارکنان، خاطرنشان کرد: با این وضعیت، اعتبارات 
بنابراین   ، است  ناچیز  بسیار  توسعه  برای  دولتی 
از  کنیم،  دولتی  بخش  به  محدود  را  توسعه  اگر 
یک ظرفیت بزرگ خود را محروم نموده ایم.وزیر 
آموزش وپرورش ادامه داد: البته منظور از مشارکت، 
تنها مشارکت مالی نیست، مشارکت مالی بخشی از 
حمایت های غیردولتی است، بخش دیگر آن ارائه 
آموزش  ارتقای وضعیت  برای  راهکارها  و  ها  ایده 
وپرورش است که باید همواره از آن به عنوان یک 
با  وامید  تدبیر  کابینه  شود.عضو  استفاده  فرصت 
اشاره به سخنان رئیس جمهور در جشنواره شهید 
رجایی مبنی بر توسعه مشارکت های مردمی، گفت: 
دولت یازدهم، علی رغم همه مشکلاتی که  با آن 
اذهان  بود و تصورات غلطی که در برخی  مواجه 
درخصوص مدارس غیردولتی ایجاد شده بود، سهم 
مدارس مذکور را از ۸ درصد در ابتدای دولت به ۱۱ 
درصد در پایان کار دولت یازدهم افزایش داد که این 
نشان از عزم دولت تدبیر و امید برای رفع مشکلات 
آموزش وپرورش دارد.وی خرید خدمات آموزشی 
را یکی از دیگر از تأکیدات رئیس جمهور دانست 
واظهار کرد: تا قبل از دولت تدبیر و امید، موضوع 
خرید خدمات  آموزشی هیچگاه عملی نشد و برای 
اولین بار در دولت یازدهم بود که این امر محقق 
مدارس  سازمان  اصلی  مأموریت  گردید.بطحایی، 
را توسعه ظرفیت های بخش  و مراکز غیردولتی 
غیردولتی در دولت دوازدهم خواند و خاطرنشان 
تنها توسعه   ، از توسعه مشارکت ها  کرد: منظور 
مدارس و مراکز غیردولتی نیست، بلکه باید تلاش 
شود از ظرفیت های موجود شهرداری ها و شوراها 

بیش از پیش استفاده شود.
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